
– Hogyan indult el a ren-
dezvény?

– A Harmonia Cordis Egye-
sületet doktori tanulmányaim 
elkezdésekor, 2007-ben hoz-
tam létre. Az első fesztivált Ma-
rosvásárhelyen szerveztük, és 
annyira jól sikerült, hogy szü-
lővárosomba, Udvarhelyre is 
áthoztuk. Ennek már tíz éve. 
Az elején még Terra Siculorum 
székelyföldi klasszikusgitár-
fesztivál volt a neve, egyszer-
re zajlott Székelyudvarhelyen, 
Csíkszeredában, Sepsiszent-
györgyön és Gyergyószent-
miklóson. Tavalytól viszont az 
egyesület nevével, Harmonia 
Cordis Nemzetközi Gitárna-
pokként folytatódott. Tömbösí-
tettük rendezvényeinket, idén a 
székelyudvarhelyivel párhuza-
mosan Sepsiszentgyörgyön is 
gitárnapokat tartottunk. Emel-
lett rendezvényeink vannak 
Marosvásárhelyen, Kolozsvá-
ron is, de Udvarhelyt fontosnak 
tartom, hiszen innen szárma-
zom. Annak ellenére, hogy Ko-
lozsváron élek és ott tanítok a 
Gheorghe Dima Zeneakadémi-
án, szeretek hazajárni.

– A tömbösítést követően 
miként változott a rendez-
vények közönsége a kü-
lönböző városokban? Volt 
olyan helyszín, ahol job-
ban működött így?

– Legjobb Marosvásárhelyen 
volt, ahol gyakran több ez-
ren jöttek el egy-egy koncetre, 
Székelyudvarhelyen is sok-
szor sokan jönnek el. Az idei 
k iadás valami lyen szinten 
csalódás volt, az előző évek-
kel ellentétben nem sikerült 
telt házas koncerteket ösz-
szehozni. Nem tudom, mi az 
oka, ám azok, akik eljöttek, 
nagyon pozitívan reagáltak, 
többször is visszatapsolták az 
előadókat. Idén is igyekeztünk 
változatosan összeállítani az 
előadásokat, volt szóló-, duó- 
és trióelőadás, Székelyföldet 
érintő műveket hoztak a ze-
nészek, például előadták Bar-
tók Béla Este a székelyeknél 
darabját. Arra törekedtünk, 
hogy magyar szerzőket is be-
mutassunk.

– Mi lehet az oka annak, 
hogy itt kevesebben járnak 
a koncertekre?

– Rendezvényünk egybeesett 
a kicsengetésekkel és banket-

tekkel, nem tudom, hogy ez 
csak idén van-e így, és jövő-
re esetleg megváltozik. Szere-
tem az udvarhelyi közönséget, 
mindig nagyon hálás. Remé-
lem, a kultúra- és zeneszere-
tet megmarad, ezt próbálom 
fenntartani. Ennek megfelelő-
en igyekszem mindig minősé-
gi előadásokat hozni a városba, 
ezért hívok mindig olyan zené-
szeket, akik több nemzetközi 
versenyt is megnyertek.

– Miként oldotta meg, 
hogy ennyi év alatt a szak-
ma kiemelkedő zenészei 
részt vegyenek a feszti-
válon?

– Szerencsém van azzal, 
hogy évente legalább tíz ver-
senyen zsűrizek, külföldre is 
gyakran meghívnak, így Euró-
pa-szinten is ismerem az elő-
adókat. Tavaly még Chilébe is 
meghívtak, ahol koncerteztem 
is, így újabb kapcsolatokat ala-
kítottam ki. A versenyeken a 
szervezőkkel is beszélgetek, 
ajánlanak olyanokat, akiket 
esetleg nem ismerek. Például 
a japán előadókat is így fedez-
tem fel. Idén érdekesség, hogy 
a pénteki záróesten az a Girán 
Péter lép fel, aki korábban már 

megtisztelte rendezvényünket, 
és most egymás után gyűjti a 
díjakat. Koncertje az eddigiek-
től eltérő, kétrészes lesz, első 
felében klasszikus zenét ját-
szik, második felében pedig 
flamencót. 

– Kik szoktak járni ezek-
re a koncertekre?

– A közönségnek csupán egy-
negyede zenész, éppen ezért 
alakítom úgy a programot, hogy 
a meghívottak olyan darabokat 
is előadjanak, amelyek a „hét-
köznapi embereknek” is érde-
kesek. Így sokkal jobban meg 
lehet szólítani a zeneszerető, de 
nem zeneművelő közönséget.

– Hogyan teszik a ze-
neszerető, de nem ze-
neművelők számára is 
emészthetővé a koncerte-
ket?

– Egyeztettünk az előadók-
kal, főként a magyar ajkúakkal, 
hogy mindegyik darabról me-
séljenek egy kicsit, hogy hon-
nan származik, mi ihlette a 
szerzőt stb. Igyekeztünk oktató 
jelleget is vinni az előadásokba. 
Kommunikálni kell a közönség-
gel, hiszen így jobban megérti 
az előadást.

– Miért tartja fontosnak, 
hogy a fiatal tehetségek is 
fellépjenek a fesztiválon?

– Pár éve kezdtem el fiata-
lokat is meghívni, tavaly óta 
csak a helyiekre koncentrálok. 
Ezúttal is úgy volt, hogy min-
den koncertet egy helyi ifjú ze-
nész kezdett. Számukra nagy 
élmény, hogy komoly rendez-
vényen léphetnek fel, befutott, 
profi zenészek mellett jelenhet 
meg a nevük. 

– Tíz év alatt mindig in-
gyenes volt a rendezvény. 
Hogyan sikerült ezt elérni?

– Nem könnyű munka, több-
nyire pályázatok, valamint né-
hány támogató segítségével 
sikerült. Rendszerint a régi-
ek támogatnak, újakat sajnos 
nem tudtunk bevonzani, de szí-
vesebben írom a pályázatokat. 
Inkább éjszakáig írom, szeren-
csére sikerül így összegyűjteni 
a négy rendezvény költségve-
tését, ami akár hetvenezer eu-
ró is szokott lenni. Úgy érzem, 
megéri, hiszen megszállottja 
vagyok, és most már eljutottam 
oda, hogy saját diákjaim is jelen 
vannak a rendezvényeken.

VERES RÉKA

A gitárzene hete volt 

Székelyudvarhelyen, 

a Harmonia Cordis 

Nemzetközi Gitár-

napokon ezúttal öt 

napon át minden este 

ingyenes koncerteken 

pendülhetett egy hú-

ron a közönség a hazai 

fiatal tehetségekkel és 

a határon túli elismert 

zenészekkel. A tizedik 

kiadásához érkezett 

rendezvényről, az ud-

varhelyi közönségről 

és a gitárzenéről Beke 

István Ferenc főszerve-

zővel beszélgettünk.
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Továbbra is színvonalas rendezvényeket tervez Beke István Ferenc

Kicsi, de hálás az udvarhelyi közönség

Beke István Ferenc nemcsak a zenészeket, hanem a zeneszerető, de nem zeneművelő közönséget is megszólítja a rendezvényekkel

REKLÁM

Udvarhelyi Híradó – MÉDIASÁTOR
                                  Udvarhely Napok, 2017. május 26–28.

• GYEREKNAPI könyvvásár;
• előfizetési lehetőség;
• meghívottjaink: Lőrincz György író, Gálfi Árpád polgármester;
• találkozó a helyi média képviselőivel
• naponta háromhavi Udvarhelyi Híradó-előfizetés sorsolása 
kérdőívünk kitöltői között

Keressen minket!
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